
 Protokół   nr   20/20   

z   posiedzenia   Komisji   Spraw   Społecznych   Rady   Miasta   Piły   

w   dniu   8   września    2020   r.   

Urząd   Miasta   Piły,   sala   229b   

(czas   trwania   godz.:13:00   –14:45)   

  

Na  posiedzeniu  obecnych  było  członków  6  członków  (nieobecna  radna  Teresa  Kasior,  radna              

Gabriela  Milska,  nieobecny  radny  Tomasz  Jopek  oraz  Krzysztof  Zając)  Komisji  Spraw             

Społecznych.   Listy   obecności   radnych   i   zaproszonych   gości   stanowią   załączniki   do   protokołu.   

  

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  powitał  radnych  oraz           

zaproszonych   gości   i   po   stwierdzeniu   quorum   otworzył   obrady   komisji.   

  

Porządek   obrad:   

  

1. Sport   dzieci   i   młodzieży   w   szkołach   w   latach   2010   -   2020   roku.   

2. Wolne   wnioski   i   sprawy   różne   

  

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki   powiedział ,   że  temat  na  dzisiejsze  posiedzenie           

przygotował   radny  Zbigniew  Pyziak.  Zaproszeni  goście  na  posiedzenie  komisji:   Małgorzata            

Kaszuba   zastępca  dyrektora  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu,  Leszek  Zieliński   Prezes             

Towarzystwa  Krzewienia  Kultury  Fizycznej ,  Jacek  Piechota   Przewodniczący  Zarządu          

Nadnoteckiego  Szkolnego  Związku  Sportowego ,  Sebastian  Dzikowski   dyrektor  wydziału  Oświaty,           

Kultury   i   Sportu.     

  

Radny   Zbigniew     Pyziak     

powiedział,  że  40  lat  pracował  w  szkole  ,  14  lat  jest  na  emeryturze,  ale  nie  traci  kontaktu  ,  jeżeli                     

chodzi  o  sport  dzieci  i  młodzieży  zarówno  na  poziomie  szkoły  podstawowej  jak  i  szkoły                

ponadgimnazjalnej.  Przedstawił  w  oparciu  o  przejrzysty  i  logiczny  ranking  współzawodnictwa            

szkół  wielkopolskich  prowadzonych  od  wielu  lat  przez  Zarząd  Województwa  Szkolnego  Związku             

Sportowego  w  Poznaniu.  Na  bazie  wyników  współzawodnictwa  z  ostatnich  10  lat  ,  zwrócił  uwagę                

na  parę  rzeczy  i  poprosił  o  sformułowanie  pewnych  wniosków.  Co  należy  zrobić,  aby  sytuacja  w                 

sporcie   dzieci   i   młodzieży   gminy   Piła   uległa   radykalnej   poprawie?.     



Sport  dzieci  i  młodzieży  w  Gminie  Piła  w  ciągu  ostatnich  10  lat  był  prowadzony  w  szkołach                  

podstawowych,  gimnazjach  i  szkołach  ponadgimnazjalnych.  Wychowanie  przez  sport  jest  z  jednym             

z  ważniejszych  elementów  wychowania  wszechstronnego  uczniów.  Dlaczego  radny  podjął  się  tego             

tematu?-  ponieważ  zauważył,  że  liczba  startujących  dzieci,  zaangażowanie  co  niektórych            

nauczycieli,  wyniki  poszczególnych  szkół  w  rankingach  prowadzonych  przez  Szkolny  Związek            

Sportowy  Wielkopolska  od  4  lat  jest  zniżkowy.  Minęły  lata,  kiedy  na  terenie  województwa               

wielkopolskiego  nasze  szkoły  były  przynajmniej  w  pierwszej  10.  W  tej  chwili  jest  to  miejsce  16,  45                  

i   555.   

Radny  przekazał  Szczegółowy  Regulamin  Punktacji  Rok  Szkolny  2019/2020  za  co  szkoły  dostają              

punkty,  jak  wygląda  ocena  zawodów,  poziomu  poszczególnych  szkół.  Co  decyduje  o  kolejnych              

miejscach  w  kwalifikacji.  Nawet  szkoła,  która  nie  uczestniczy  w  finale  wojewódzkim,  a              

uczestniczyła  w  finale  rejonowym  otrzymuje  punkty.  Jeżeli  nie  uczestniczyła  w  finale  rejonowym,              

bo  odpadła  na  etapie  powiatowym  to  również  otrzymuje  punkty.  Szkoła,  która  nie  była  na                

zawodach   powiatowych   a   startowała   w   zawodach   gminnych   to   również   otrzymuje   punkty.   

Mieliśmy  pięcio  stopniowy  etap  kwalifikacji  i  kolejnych  etapów  zawodów  sportowych.  Etap             

gminny,  powiatowy  ,  rejonowy  i  wojewódzki.  Od  kilku  lat  nie  mamy  zawodów  w  Pile  na  szczeblu                  

miejskim  ,  od  razu  wchodzimy  na  szczebel  powiatowy.  Dlatego,  że  nie  było  chętnych  a  koszty                 

organizacji  są  takie  same  (  czy  startują  3  szkoły  czy  8  szkół)  Etap  gminny  odpuściliśmy,  kolejny                  

etap   rywalizacji   byłby   również   wskazany.   

Szczegółowy  Regulamin  Punktacji  Rok  Szkolny  2019/2020  jest  niezmienny  od  wielu  wielu  lat,  i  tu                

radny  omówił  zasady  ogólne  regulaminu  .  Szkolny  Związek  Sportowy  prowadzi  20  konkurencji,  a               

więc  jest  w  czym  wybierać.  Są  szkoły,  które  startowały  we  wszystkich  dyscyplinach  oczywiście               

zajęła   I    miejsce   w   województwie.   

Radny    przekazał   wyniki   współzawodnictwa   sportowego   szkół   gminy   Piła   w   latach   2011-2020     

Nauczyciel  wychowania  fizycznego  ma  tyle  okazji  do  wykazania  się  swoją  pracowitością,  swoim              

zaangażowaniem  poprzez  wynik  uczniów,  w  żadnym  przedmiocie  nie  ma  takiej  możliwości.  Zależy              

mi,  aby  poziom  sportowy  pilskich  szkół  szedł  w  górę  a  nie  spadał  jak  dotychczas.Małe  szkółki  nas                  

wyprzedzają  (Kaczory,  Stara  Łubianka  coś  jest  nie  tak)  Tym  Bardziej,  jeżeli  chodzi  o  bazę  (tylko  7                  

nie  ma  hali  sportowej)  pozostałe  mają  znakomite  zaplecze  (hale,  tereny  zewnętrzne,  bieżnie,              

skocznie   …)   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak  przygotował  zestawienie  igrzysk  młodzieży  szkolnych  w  poszczególnych            

latach.  Odniósł  się  do  ostatniego  roku  (zakończonego  w  lutym  br)  Jak  to  się  stało  ,  że  od  września                    

do  lutego  formalnie  trwał  rok  szkolny,  a  są  szkoły  -  aż  4,  które  zdobyły  0  punktów.  A  możliwości                    



uczestnictwa  w  zawodach  były.Radny  zapytał  czy  ktoś  z  obecnych  ma  uwagi  do  przedstawionych               

wyników?   

  

Leszek  Zieliński  Prezes  Towarzystwa  Krzewienia  Kultury  Fizycznej  powiedział,  że  w  tym  roku              

rozgrywki  zostały  przerwane,  tak  słabe  wyniki  naszych  szkół  wynikają  z  tego,  że  nasze               

najmocniejsze  strony:  koszykówka  ,  lekka  dopiero  miały  się  odbywać  w  miesiącach  późniejszych.              

W   latach   2019-2020   diametrialne   różne   wynik   szkół   pilskich,   jeżeli   chodzi   o   poprzednie   lata.     

  

Radny  Zbigniew  Pyziak ,  zwrócił  uwagę  na  szkoły,  które  zajmują  I  miejsca  w  ostatnim               

dziesięcioleciu.  Szkoła  nr  1  w  Gostyniu  -  miasto  27  tysięcy  ,  budżet  gminy  116  mln.  Miasto                  

Gostyń   przeznacza   na   sport   dzieci   i   młodzieży   650   tyś.   złotych.   (   Gmina   Piła   610   -   640   tyś.   złotych)   

  

Małgorzata  Kaszuba  zastępca  dyrektora  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu   zapytała  czy             

radny   porównuje   cały   budżet   na   sport?   Czy   tylko   sport   dzieci   i   młodzieży?   

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    odpowiedział,   że   tylko   z   dotacji.   

  

Małgorzata  Kaszuba  zastępca  dyrektora  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu   zapytała  czy  nie              

mieszamy  2  systemów  walutowych:  sportu  szkolnego  ze  sportem  klubowym  z  dofinansowaniem             

klubów.   

  

Radna  Urszula  Kaczmarek  powiedziała,  że  ranking  współzawodnictwa  nie  jest  jedynym            

wyznacznikiem  aktywności  sportowej  dzieci  czy  młodzieży.  Wiele  dzieci  przejawia  aktywność            

sportową  na  miarę  swoich  umiejętności  tańcząc,  jeżdżąc  na  deskorolkach  itd.  Ważne,  żeby  były               

miejsca   dla   aktywności   dzieci   i   młodzieży:   stadiony,   skatepark   itp.     

  

Radny  Zbigniew  Pyziak   nawiązał  do  czwartków  lekkoatletycznych,  wczoraj  odbyły  się  26             

czwartki  lekkoatletyczne  .  W  latach  2011-2014  zajmowaliśmy  I  miejsce  w  kraju  i  generalnej  łącznej                

punktacji   zajęliśmy   miejsce   II.   Co   się   stało,   że   w   latach   2017   V   miejsce….2020   XII   miejsce.   

Pilskie  czwartki  lekkoatletyczne  już  nie  powinny  się  tak  nazywać,  to  powinny  być  powiatowe               

czwartki  lekkoatletyczne  (Bądecz,  Skrzatusz,  Krajenka  i  inne  )  dzieci  z  tych  uczestniczą  w  tych                

czwartkach.     

  

Leszek  Zieliński  Prezes  Towarzystwa  Krzewienia  Kultury  Fizycznej   zwrócił  uwagę  na           



2  rzeczy  .  po  pierwsze  sport  szkolny  wypadł  z  ofert  dużych  konkursowych  jeszcze  w  2011-2012                 

roku  w  ofercie  miasta  była  pozycja,  która  nazywała  się  Organizacja  Zawodów  Sportowych  w               

ramach  współzawodnictwa  pilskich  szkół  podstawowych  i  gimnazjum.  W  ofercie  konkursowej  nie             

ma  żadnej  pozycji  dla  sportu  szkolnego.  Kiedyś  funkcjonowały  tylko  zawody  miejskie             

organizowane  przez  MOSIR,  mam  preliminarz  zawodów  z  2019  roku,  który  został  ścięty  ze               

względu   na   oszczędności.   

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    powiedział,   że   szczebel   gminny   jest   pomijany.     

  

Sebastian  Dzikowski  dyrektor  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu,   zapytał  radnego  co             

możemy  zrobić.  Przedstawił  kilka  uwag:  po  pierwsze,  koszty  organizacji  są  takie  same  niezależnie              

ile  drużyn  startuje  -  koszty  organizacji  owszem,  ale  zapłata  dla  nauczycieli  jest  już  różna.  Po  drugie                  

sport  szkolny  to  nie  jest  tylko  rywalizacja,  to  jest  4  godziny  wf  w  szkole,  plus  cała  gama  klas                    

sportowych.     

I  tu  pytanie  czy  ranking  jest  najważniejszy?To  są  pytania,  na  które  odpowiedzi  oczekuję  od                

Państwa.  Powinniśmy  robić  robić  to  czego  oczekują  uczniowie,  to  co  lubią,  Robienie  czegokolwiek               

na   siłę   przyniesie   odwrotny   skutek.   Czwartki   uzupełniają   sport   szkolny.    Sport   potrzebuje   pasji.     

  

Małgorzata  Kaszuba  zastępca  dyrektora  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu,   sport  to  nie  są               

tylko  punkty  rywalizacja,  to  dobra  zabawa,  dyscyplina  w  której  można  się  rozwijać,  Nie  możemy                

mówić  tylko  o  rywalizacji,  porównywać  się  do  innych  gmin,  Sport  na  poziomie  szkoły  powinien  się                 

rozwijać,    a   rozwija   za   pomocą   klubów.     

  

Radna  Kama  Frąckowiak,  powiedziała,  że  przykro  jej  z  powodu  zrzucenia  winy  na  nauczycieli..               

W  jej  szkole  nauczyciele  wychowania  fizycznego  to  ludzie  z  pasją.  Szkoła  się  zmieniła,  obowiązki                

również   ,   i   to   nie   jest   tak,   że   nauczyciele   nie   potrafią   zmobilizować   dzieci.     

  

Radny  Zbigniew  Pyziak,  powiedział,  że  nie  wie  czy  się  na  tyle  zmieniło  ,  ale  5  czy  10  lat  temu                     

można  powiedzieć  ,  że  w  szkole  nr  2  siatkówka,  w  szkole  nr  4  i  szkole  nr  1  lekkoatletyka  szkoła  nr                      

5  koszykówka.  Radny  stwierdził  że  nauczyciel  powinien  zainteresować  i  przyciągnąć  dzieci  i              

młodzież   do   sportu.   Kluby.     

  

Małgorzata  Kaszuba  zastępca  dyrektora  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu   powiedziała,  że             

szkoła  się  zmieniła,  jak  również  czasy.  Kiedyś  rodzice  pracowali  do  15.00  ,  dzisiaj  dzieci  chodzą  na                  



różne  zajęcia,  w  ocenie  rodziców  ważniejsze  niż  zajęcia  sportowe  to  jest  np.  nauka  języka                

angielskiego,   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak,  powiedział  ,  że  w  niedzielę  był  na  mistrzostwach  wielkopolskich  U16,               

jak  to  jest  że  jest  finał  wojewódzki  imprezy  lekkoatletycznej  ,  przyjeżdżają  kluby  (  z  Piły  przyjedzie                  

2-3  zawodników  z  Gwardii  2-3  zawodników  z  Gwdy  a  z  Ostrowa  z  jednego  klubu  przyjeżdża  40                  

zawodników   i   do   tego   wygrywają.     

  

Małgorzata  Kaszuba  zastępca  dyrektora  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu   zapytała  czy             

radny  dopuszcza  sytuację,  że  ktoś  może  się  nie  interesować  zawodami,  sportem.  Młodzi  ludzie               

sami   muszą   tego   chcieć.     

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    powiedział,   że   młodzież   na   zawody   przyjechała   z   chęcią.  

  

Radna  Emilia  Piechocka  powiedziała ,   że  jeździ  z  własnym  dzieckiem  na  zawody,  który  trenuje               

kolarstwo,  3  lata  pracował,  aby  uzyskać  tytuł  mistrza.  I  to  nie  był  sport,  który  wyszedł  od                  

nauczycieli   ,   to   też   jest   inwencja   rodziców   .   Dziecko   musi   samo   chcieć   .   

  

Leszek  Zieliński  Prezes  Towarzystwa  Krzewienia  Kultury  Fizycznej   kluczową  sprawą  jest            

zaszczepienie   sportu   u   dzieci   przez   rodziców.   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak,   powiedział  że  my  mówimy  również  o  szkołach  pilskich,  które  nie  mają                

100   dzieci   tylko   najczęściej   ponad   400.   Przynajmniej   w   klasach   4-8   jest   250   dzieci.   

  

Sebastian  Dzikowski  dyrektor  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu,   powiedział  żę  w  tym              

roczniku   jest   około   600   dzieci.   

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    zapytał   czy   z   tej   grupy   nie   można   wyselekcjonować   10-15    dzieci.   

  

Sebastian  Dzikowski  dyrektor  wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu   powiedział,  że  czasami  się              

bierze  na  siłę  dzieci  do  klasy  sportowej,  aby  powstała.  W  tym  roku  nie  udało  się  utworzyć  klasy                   

sportowej   w   szkole   nr   7,   ponieważ   nie   uzbierało   się   20   osób   chętnych.   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak   podsumowując,  powiedział,  że  zaangażowanie,  pasja  ,  poświęcenie  się             



prowadzącego   i   kontakt   z   uczniem,   zawodnikiem   daje   efekty     

  

Włodzimierz  Bystrzycki  Przewodniczący  Komisji  Spraw   Społecznych,  podziękował  za           

przygotowanie   komisji    radnemu   Zbigniewowi   Pyziakowi .     

  

Ad.2   

  

Wolne   wnioski   i   sprawy   różne.   

Brak   wniosków   i   spraw   różnych.   

  

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący           

Komisji   Spraw   Społecznych   zakończył   obrady   komisji.   

  

  

Protokół   sporządziła: Przewodniczący   Komisji   Spraw   Społecznych   

  

Edyta   Wasielewska   Włodzimierz   Bystrzycki   

  

  

  

  

  

  

  

  

Protokół   podpisali:   

  

  
  

Lp.   Imię   i   nazwisko     Podpis   

1   Kama   Frąckowska-Pilarska     

2   Tomasz   Jopek   ---------------------------   

3   Urszula   Kaczmarek     



  
  
  
  

4   Teresa   Kasior   -------------------------   

5   Ryszard   Małecki     

6   Gabriela   Milska   --------------------------   

7   Emilia   Piechocka     

8   Zbigniew   Pyziak     

9   Krzysztof   Zając   ---------------------------   


